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朝陽科技大學
098學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	7073
	Course Number
	7073

	授課教師
	蘇文斌
	instructor
	SU,WEN PIN

	中文課名
	健康保險專題
	Course Name
	Special Topics of Health Insurance

	開課單位
	保險金融管理系碩士班二A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	1. 使學生了解及研究探討健康保險之基本意義及概念

2. 具備識別有關健康保險問題及強化學術性探討與研究能力

3. 具備健康保險相關知識之專業態度

4. 對日後健康保險之運用有所助益
	Objectives
	1. Enabling students to understand and study basic meaning and concept of health insurance. 

2. Having ability to identify health insurance problems and academic exploration and research.

3. Having professional attitudes on knowledge of health insurance. 

4. Helping future use of health insurance.

	教材
	1.吳凱勳著：健康保險 2.柯木興著：社會保險 3.O.D DICKERSON:HEALTH INSURANCE 　
	Teaching Materials
	

	成績評量方式
	1.期中考：30﹪ 2.期末考：40﹪ 3.平常討論：30﹪
	Grading
	1.Midterm：30﹪ 2.Final report：40﹪ 3.Discuss：30﹪

	教師網頁
	

	教學內容
	健康保險與國民日常生活息息相關，國民罹患疾病時，均須利用醫療行為加以治療。由於昂貴的醫療費及療養費，以及未能工作的收入損失，往往帶給一個家庭經濟不安全的現象，本課程主要目的乃介紹如何運用民營之健康保險及政府舉辦的社會醫療保險來規劃個人健康傷疾之危險管理，以解決其醫療費用之問題，以保障國民所得之安全。 


	Syllabus
	Health insurance has a close tie to daily life of the people. When people suffers from disorder, the medical treatment is adopted for curing purpose. Owing to the expansive medical cost and therapy expenses, and the loss from unemployment upon suffering from disorder, unstable economic income will result in poor security for the family. The main purpose of this course is to introduce how to make use of health insurance provided by private units and social medical insurance held by the government for personal risk management on health programming. Therefore, this programming on health insurance will solve the problem on medical expenses to secure the safety on income for the people. 




尊重智慧財產權，請勿非法影印。

